



يو 6 : 27 - 46
هذا هو عمل الله أن تؤمنوا بالذي هو أرسله

❖ تساءل اليهود ماذا نفعل حتي نعمل أعمال الله. لقد كان اليهود يمارسون الناموس وينفذون الشريعة ففي فكرهم أنهم يعملون أعمال الله فسؤالهم هنا ليس للمعرفة إنما نابع من قلب متكبر رافض أن يقبل المسيح فبالرغم من معجزة إشباع الجموع التي شاهدوها وتمتعوا بها فهم لا يزالون في شكهم من جهة المسيح وغير قابلين له لذلك كان رد المسيح لهم إن "عمل الله أن يؤمنوا بالذي أرسله" أي أن يؤمنوا بأنه هو المسيا المنتظر وأنه هو المخلص الذي وعد به الأنبياء. جاء ليخلص العالم من طبيعته الفاسدة. فالعمل الوحيد الذي يطلبه الله لكي ينالوا الطعام الباقي ويحيوا إلي الأبد هو الإيمان بيسوع أنه هو الذي سيخلصهم ويشبعهم ويفرحهم. فالذي يؤمن بالمسيح يؤمن بكل أعمال الله....

❖ إنها نعمة مجانية يعطيها المسيح لكل من يقبل إليه. "كل ما يعطيني الأب فإليّ يقبل. ومن يقبل إليّ لا أخرجه خارجاً". فالإنسان لن يقدر أن يؤمن من نفسه بل هي عطية من الله الأب. "لا يقدر أحد أن يقبل إليّ إن لم يجتذبه الأب". كيف يجتذبه الأب؟ يقول القديس أغسطينوس: "إن قدمت عشب يجتذب القطيع إليه، وإن قدمت فاكهة تجتذب الطفل، هكذا يجتذب الأب الإنسان بأن يقدم له المخلص بكونه شهوته فيجتذبه به. الإنسان الذي يدرك في نفسه أنه خاطيء ضائع وإذ يشفق أن يهرب من الجحيم ويبلغ إلي السماء يجد في دم المسيح جاذبية له".

❖ ويتم هذا الجذب بالإرادة الشخصية "من يقبل إليّ" من يريد أن يقبل إليّ يجتذبه الأب فيأتي إليّ بإرادته الخاصة. كان المسيح يقول لهم "لماذا تتذمرون فيما بينكم؟ إنكم لا تستطيعون أن تؤمنوا ما لم يجتذبكم الأب". هو يجتذب النفوس التي تطلب التمتع به وهو لا يجتذب أحد بغير إرادته.

❖ هل يا أحبائي نحن نقبل المسيح حقيقة؟ هل نقبله بالقلب والقول والفعل؟ فإن كنا كذلك فطوبانا وإن لم نكن كذلك فالدعوة مفتوحة ضع مشيبتك تحت مشيئة الأب فيجذبك للإبن وتكتشف عظم محبة المسيح لك.



John 6 : 27 -46

This is the work of God, that you believe in Him
whom He sent

- ❖ The Jews were asking what shall they do that they may work the works of God; They were practicing and accomplishing the Law and the Commandments and thought that by these they work the works of God. Their question here does not aim to know but, it is coming out from an arrogant heart which refuses to accept Christ. Although they saw and enjoyed the miracle of feeding the multitudes they still in doubt concerning Jesus Christ and they still refuse Him for that reason Jesus answered them "This is the work of God, that you believe in Him whom He sent." Which means to believe that He is the Messiah that they have been waiting for, and that He is the Savior promised to come to the prophets. He came to save the world from its corrupt nature. The only work that God requires in order to give them the lasting food and eternal life is that they believe in Jesus that He is the Savior who will save them, satisfy them, give them joy. Whoever believes in Jesus believes in all the works of God.
- ❖ It is a free gift that Jesus gives to whoever comes to Him "All that the Father gives Me will come to Me, and the one who comes to Me I will by no means cast out". Man cannot believe by himself but it is a gift from God the Father "No one can come to Me unless the Father who sent Me draws him" How can the Father draw someone? St. Augustine says: "If you offer grass it will draw the sheep, if you offer fruit it will draw a child, that is how the Father draws man, by giving him the Savior as being his desire, so He draws him... the man who realizes that he is a lost sinner and looks forward to run away from the Hades and to attain heaven finds that Christ's blood draws him".
- ❖ This attraction happens by the person's own will "he who comes to Me", whoever wants to come to Me the Father draws him, so he comes by his own will. Jesus was telling them "Do not murmur among yourselves, no one can come to Me unless the Father who sent Me draws him" you cannot believe unless the Father draws you, He draws the souls who are asking to enjoy Him and He does not draw anyone against his own will.
- ❖ Do we really accept Christ, my beloved? Do we accept Him by heart, by word and by work? If so, then we are blessed, if not, the invitation is still open, put your will under the Father's will and the Son will draw you and you will discover how great is Jesus love for you

أخبار الكنيسة

1. يعرض في لوحة الإعلانات إعلان فيلم كارتون عن الكنيسة القبطية – تقوم بتوزيعه كنيسة واشنطن.
2. يقام معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 – 12 سنة)، كما يقام معسكر لأطفال نفس المرحلة في الأسبوع الأول من مارس (أجازة نصف العام). للإستعلام وتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 – 583 62 43)، آخر موعد للتسجيل 24 فبراير.
3. يعرض فيلم "حدث في تلك الليلة.." لقداسة البابا شنودة الثالث، وذلك يوم الجمعة 29 فبراير الساعة 7 مساءً بقاعة مدرسة George Vanier والتذاكر متاحة لدي مرفت صليب.
4. دراسة الكتاب المقدس عشية السبت المقبل من سفر الخروج، إصحاح 19، 20.
5. إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الثلاثاء القادم.

مشاركة

تشارك الكنيسة عائلة المرحوم ماهر عبد السيد مشاعرها وتطلب له نياحاً في أحضان القديسين - وهو زوج عفاف ووالد سالي ومنال وشقيق مجدي وفريال.

CHURCH NEWS

1. A poster in the information panel shows a cartoon film about the Coptic church, the film is distributed by the church of Washington.
2. A summer camp for the children of the primary stage (6 – 12 years old) will be organized as well as a camp during the first week of March (semaine de relâche). For information and reservation please call Nevine Assaad (514 – 583 62 43). Last date for registrations 24 February.
3. A film for H.H. Pope Shenouda III "It happened that night" will be shown on Friday, 29 February, at 7.00 p.m. at "George Vanier" hall. Tickets are available with Mervat Salib.
4. Next Saturday's Bible Study will be from the book of Exodus chapters 19 & 20..
5. The meeting of St. John the beloved will be next Tuesday.

Condolences

The church shares the family of the departed Maher Abdel Sayed their feelings and asks that his soul be reposed in the bosom of the saints. He is the husband of Afaf, father of Sally and Manal, and brother of Magdi and Ferial.

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:

mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Meeting of St. John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7-8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light club	Sat	2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7½ - 11	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun	1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام